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EEX to introduce liquidity programme to stimulate Nordic power market 

The European Energy Exchange (EEX) will introduce a series of tailored measures to strengthen liquidity on 

the Nordic power markets from 1 September 2025.  

The wider initiative comprises the following elements: 

 

• Trading fees related to all EEX Nordic Power Futures products will be waived for a full year.  

 

• Additionally, initiators of a transaction in the orderbook will receive incentives for a full year covering 

at least their upcoming clearing costs. 

 

• New market making schemes will be launched to drive forward liquidity growth across all available 

EEX power products for this market.  

 

• Finally, for an additional kick-starter phase of four months, attractive additional incentives will be 

provided for the creation of open interest via trade registration.  

Peter Reitz, CEO of EEX, comments: “It’s been far too long that the liquidity on the Nordic power market 

stayed below its potential. With clarity on the future market setup, we aim to restore the long-term trust this 

market deserves and reinstate the previously seen substantial trading volumes. Our product portfolio already 

addresses the needs of all trading participants no matter what their strategy, while our well-established 

clearing services offer significant benefits through capital efficiency on margining. With the new measures, we 

want to emphasise our commitment to the Nordic power trading community and deliver on our pledge to bring 

liquidity back to the region.”  

EEX’s product offering for the region includes both Nordic System Price contracts, the so-called Zonal 

Futures with price determination for each Nordic delivery area, and an economic equivalence to EPADs, a 

combination of Zonal Futures and the Nordic System Price Futures, which provides the benefit of the location 

spread effect. This setup will reduce capital requirements through cross-margining effects.  

To get even closer to the Nordic trading community, EEX has now also established offices in Oslo and 

Stockholm.  

 

The European Energy Exchange (EEX) is a leading energy exchange which builds secure, successful and 

sustainable commodity markets worldwide – together with its customers and partners. As part of EEX Group, 

it serves international power, natural gas, environmental, freight and agricultural markets, and provides data, 

reporting and registry services. EEX is an enabler of the energy transition and decarbonisation, advancing 

renewables integration through dedicated products and services, including those related to guarantees of 

origin. More information: www.eex.com 

PRESS RELEASE 
Leipzig, 04.06.2025 

CONTACT 
EEX Public Relations 
T +49 341 2156-300 

  More information: 
www.eex.com 
www.eex-group.com 

http://www.eex.com/


 

EEX Nordic Market Liquidity Programme Page 
 2/4 

 

  

press@eex.com 
 



 

EEX Nordic Market Liquidity Programme Page 
 3/4 

EEX führt Liquiditätsprogramm für den nordischen Strommarkt ein 

Die European Energy Exchange (EEX) wird ab dem 1. September 2025 eine Reihe von maßgeschneiderten 

Maßnahmen zur Stärkung der Liquidität auf dem nordischen Strommarkt einführen.  

Die breit angelegte Initiative umfasst die folgenden Elemente: 

• Die Handelsgebühren für alle Nordic Power Futures-Produkte der EEX werden für ein ganzes Jahr 

erlassen.  

 

• Darüber hinaus erhalten Initiatoren einer Transaktion im Orderbuch ein Jahr lang Anreize, die 

zumindest die anfallenden Clearingkosten abdecken. 

 

• Neue Market-Making-Programme werden eingeführt, um die Liquidität in allen verfügbaren EEX-

Stromprodukten für diesen Markt zu erhöhen.  

 

• Schließlich werden für eine zusätzliche viermonatige Kick-Start-Phase zusätzliche Anreize 

angeboten, um den Aufbau des Open Interest durch die Registrierung von Geschäften zum Clearing 

zu unterstützen.  

 

Peter Reitz, CEO der EEX, kommentiert: „Die Liquidität am nordischen Strommarkt blieb zu lange unter ihrem 

Potenzial. Die Marktverhältnisse sind jetzt klar und wir wollen das langfristige Vertrauen in den Markt 

wiederherstellen und die Handelsvolumina deutlich erhöhen. Unser Produktportfolio deckt bereits heute die 

Bedürfnisse aller Handelsteilnehmer unabhängig von ihrer Strategie ab, während unsere Clearing- und 

Margining-Services für die Kunden erhebliche Vorteile in Bezug auf Kapitaleffizienz bieten. Mit den neuen 

Maßnahmen unterstreichen wir unser Engagement für den nordischen Strommarkt und unsere Ambition, die 

Liquidität in die Region zurückzubringen.“ 

 

Das Produktangebot der EEX für die nordischen Strommärkte umfasst System Price Futures, die 

sogenannten Zonal Futures mit Preisfeststellung für alle Liefergebiete in der Region sowie ein 

wirtschaftliches Äquivalent für EPADs, das aus einer Kombination aus Zonal Futures und System Price 

Futures gebildet wird und dadurch die Vorteile des Handels von Location Spreads bietet. Diese Struktur 

reduziert durch Cross-Margining-Effekte die Kapitalanforderungen für Handelsteilnehmer. 

 

Die EEX ist nun auch mit Niederlassungen in Oslo und Stockholm vertreten, um die Betreuung und den 

Support für die nordischen Handelsteilnehmer zu stärken. 
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Die European Energy Exchange (EEX) ist eine führende Energiebörse, die gemeinsam mit ihren Kunden 
und Partnern weltweit sichere, erfolgreiche und nachhaltige Rohstoffmärkte aufbaut. Als Teil der EEX Group 
bedient sie internationale Strom-, Erdgas-, Umwelt-, Fracht- und Agrarmärkte und bietet Daten-, Reporting- 
und Registerdienstleistungen an. Die EEX ist ein Wegbereiter der Energiewende und Dekarbonisierung und 
treibt die Integration erneuerbarer Energien durch spezielle Produkte und Dienstleistungen voran, 
beispielsweise im Zusammenhang mit Herkunftsnachweisen. Weitere Informationen: www.eex.com   
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